
J e g y z ő k ö n y v

Készült Sásd Város Önkormányzatának Képviselő-testülete 2023. augusztus 3. napján tartott 
rendkívüli képviselő-testületi ülésről.

Testületi ülés helye: Városháza Tanácskozóterme
7370 Sásd, Dózsa György utca 32.

Jelen vannak: Dr. Jusztinger János polgármester, Pintér Gábor alpolgármester, Pál
Csaba, Takácsné Somogyvári Mária, Urvald Péter képviselők, Koszorús 
Tímea aljegyző, Nagy Lajos László pénzügyi irodavezető, Tollár Mónika 
jegyzőkönyvvezető.

Igazoltan távol: Rabb Győzőné és Székely Szilárd képviselők

Dr. Jusztinger János polgármester köszöntötte a megjelenteket. Megállapította, hogy a 
képviselő-testület 5 fővel van jelen, az ülés határozatképes, majd azt megnyitotta. Tájékoztatta 
a testületet és a megjelenteket, hogy az SZMSZ értelmében a képviselő-testület üléséről 
hangfelvétel készül.

Javasolta, hogy a meghívóban kiadott napirendi pontokon kívül az alábbi napirendi pontokat 
tárgyalják még meg:

Sásd Városgazdálkodási Nonprofit Kft. céltámogatása,
- Egyebek.

Megkérdezte, van-e valakinek más napirendi javaslata.

További javaslat nem hangzott el, a képviselő-testület az alábbi napirendi pontokat fogadta el:

1. / A lakásrendelet felülvizsgálata
Előadó: Koszorús Tímea aljegyző

2. /  Sásd Városgazdálkodási Nonprofit Kft. működési támogatása
Előadó: Dr. Jusztinger János polgármester

3. / Sásd Városgazdálkodási Nonprofit Kft. részére céltámogatás nyújtása
Előadó: Dr. Jusztinger János polgármester

4. / Egyebek

Napirendi pontok tárgyalása:

1./ A lakásrendelet felülvizsgálata
Előadó: Koszorús Tímea aljegyző

írásbeli előterjesztés -  a rendelettervezetről -  a jegyzőkönyv mellékleteként csatolva.

Dr. Jusztinger János polgármester elmondta, hogy a Kormányhivatal jelzése alapján a 
lakásrendelet felülvizsgálatra szorul.
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Koszorús Tímea aljegyző szóbeli előterjesztésében elmondta, hogy a testület által kialakított 
automatikus lakbéremelési rendszer, amely az éves inflációra épült, ebben a formában jogsértő. 
A törvényességi osztály jelezte, hogy az alkotmánybírósági határozat alapján az önkormányzati 
rendelet előírásai alkotmányellenesek. Javasolták, hogy a testület a lakbérek emelésénél 
százalékos mértéket szabjon meg vagy törölje az automatikus emelést. A képviselő-testület az 
éves költségvetés tervezésekor áttekintheti a lakbérek mértékét is, így nem lesz szükség 
automatikus emelésre, ezért annak törlését javasolja, a rendelettervezetben kiadottak szerint.

Dr. Jusztinger János polgármester javasolta a testületnek, hogy az írásban kiadott 
rendelettervezetet fogadja el.

Megkérdezte, van-e valakinek hozzászólása, kérdése.
Miután kérdés, hozzászólás nem hangzott el, kérte a testületet, hogy szavazzanak.

Sásd Város Önkormányzatának Képviselő-testülete 5 igen szavazattal, tartózkodás és 
ellenszavazat nélkül -  az alábbi rendeletet alkotta:

Sásd Város Önkormányzata Képviselő-testületének

15/2023. (VTII.04.) önkormányzati rendelete

Az önkormányzati lakások és helyiségek használatáról szóló 12/2015. (XI.2.) 
önkormányzati rendelet módosításáról

(A rendelet teljes szövege a jegyzőkönyv mellékleteként csatolva.)

2./ Sásd Városgazdálkodási Nonprofit Kft, működési támogatása 
Előadó: Dr. Jusztinger János polgármester

Dr. Jusztinger János polgármester elmondta, hogy több okból is szükség van támogatást 
nyújtani a Kft-nek. A legfontosabb, hogy a Kft. dolgozóinál sor került inflációkövető 
béremelésre, ezért az eddig megállapított havi 1.600 eFt támogatást 1.700 eFt-ra emelnék. 
Bármilyen nehezek az önkormányzatok gazdálkodását kísérő körülmények, úgy gondolja, hogy 
a sásdi önkormányzat valamennyi önkormányzati dolgozónál, az önkormányzat hatókörébe 
tartozó munkavállalónál figyelt arra, hogy az őrületes infláció és gazdasági válság kevésbé 
legyen érezhető a dolgozók számára. A Kft. dolgozói esetében átlagosan kb. 15 %-os béremelés 
valósult meg. Megköszönte a dolgozók türelmét. Javasolta a testületnek, hogy a Sásd 
Városgazdálkodási Nonprofit Kft. részére 2023. évre megállapított rendszeres működési 
támogatást 1.700 eFt-ra emeljék meg.

Megkérdezte, van-e valakinek hozzászólása, kérdése.
Miután kérdés, hozzászólás nem hangzott el, kérte a testületet, hogy szavazzanak.
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Sásd Város Önkormányzatának Képviselő-testülete 5 igen szavazattal, tartózkodás és 
ellenszavazat nélkül -  az alábbi határozatot hozta:

Sásd Város Képviselő-testületének

102/2023. (VIII.03.) KTH. számú határozata

Sásd Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Sásd Városgazdálkodási 
Nonprofit Kft. részére nyújtott havi 1.600 eFt támogatási keretet a béremelésekre 
való tekintettel 2023. augusztus 1-jétől 1.700 eFt-ra megemeli.

Határidő: azonnal
Felelős : Dr. Jusztinger János polgármester

3.1 Sásd Városgazdálkodási Nonprofit Kft, részére céltámogatás nyújtása 
Előadó: Dr. Jusztinger János polgármester

Dr. Jusztinger János polgármester elmondta, hogy időszerűvé vált a sásdi óvoda 
lapostetőjének felújítása, ahol 6 db távirányítós ablak cseréjét tervezik. Továbbá tervezik a 
vízküszöb kialakítását szigeteléspótlással és a lapostető komplett szigetelését sikapvc lemezzel, 
továbbá a Sásd, Szent I. út 14. szám alatti orvosi rendelőépület lapostető szerkezetének 
felújítását szintén sika pvc lemezzel. A testület ezen munkákra a költségvetésében elkülönített 
10 mFt-ot. A korábbi határozat szerint a 10 mFt-os keretből az óvodai tetőablakok cseréjére és 
az orvosi rendelő épületének tetőfelújítására kerülne sor. Lehetőség van az óvoda 
lapostetőjének felújítására is, mivel a tervezett munkákra 9.306 eFt-os ajánlat érkezett. Azért is 
fontos az orvosi rendelő tetőszerkezetének felújítása, hiszen jelenleg az egyik háziorvosi 
praxisnak és a háziorvosi ügyeletnek ad helyet az épület. Két okból is nagy változások előtt áll 
az önkormányzat. Az egyik az elnyert TOP Pluszos pályázat, amelynek keretében 
egészségházat építenek a bölcsőde melletti telken. A közbeszerzési kiírás határán állnak, 
nemsokára kivitelező is lesz. A jövő évben elkészülhet az egészségház, ide átköltözik a Szent 
I. út 14. szám alatti épületben működő háziorvosi praxis. A háziorvosi ügyelet átszervezése 
zajlik, szeptember 1-től Baranya vármegyében is az Országos Mentőszolgálat fogja ellátni az 
ügyeleti alapellátást. A mai nap folyamán az OMSZ-től megérkezett ezzel kapcsolatban a 
részletes tájékoztatás. Ez a feladat kikerül az önkormányzati feladatok közül. Erre az 
önkormányzat a költségvetésében féléves finanszírozást terveztek, amelynek havi 
finanszírozási összege 7-800 eFt. Az új információ alapján erre szeptember 1-től kerül sor. Ez 
az épület így majd megüresedik. Ennek az épületnek új funkciót tudnak adni, így már a 
földszinti és az emeleti részt is tudnák használni. Itt önkormányzati bérlakások kialakítására 
nyílhat lehetőség viszonylag kis átalakítással. Ezért kiemelten fontos az épület 
tetőszerkezetének felújítása. Tervei szerint két-három lakás is kialakítható az emeleten. 
Természetesen olyan bérlőknek, akik tudatában vannak annak, hogy a városközpontban élnek.

Javasolta a testületnek, hogy a Kft. részére nyújtson 9.500 eFt céltámogatást. Megkérdezte, van- 
e valakinek hozzászólása, kérdése.
Miután kérdés, hozzászólás nem hangzott el, kérte a testületet, hogy szavazzanak.

Sásd Város Önkormányzatának Képviselő-testülete 5 igen szavazattal, tartózkodás és 
ellenszavazat nélkül -  az alábbi határozatot hozta:
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Sásd Város Képviselő-testületének 

103/2023. (VIII.03.) KTH. számú határozata

Sásd Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a sásdi óvoda lapostetőjének 
felújítására, 6 db távirányítós ablak cseréjére, valamint a Sásd, Szent I. út 14. 
szám alatti orvosi rendelő épület lapostetőjének felújítására a Sásd 
Városgazdálkodási Nonprofit Kft. részére 9.500 eFt céltámogatást nyújt.
A Képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert a céltámogatásról szóló 
támogatási megállapodás megkötésére.

Határidő: 2023. augusztus 18.
Felelős : Dr. Jusztinger János polgármester

4./ Egyebek

Dr. Jusztinger János polgármester a pályázatokkal kapcsolatban elmondta, várják az ex ante 
vizsgálatok befejeződését. Az „Élhető települések” című projektnél több hiánypótlást kaptak, 
itt az ex ante vizsgálat május hónaptól húzódik. Bízik a mielőbbi lezárásban és kiírásra kerülhet 
a közbeszerzés. Jelenleg folyik a TOP-os 50 mFt-os csapadékvíz-elvezető projekt beruházása. 
Elmondta, hogy nagyon példásan dolgozik a vállalkozó. Már látszik, hogy lesz pótmunkaigény. 
Itt kb. 1-1,5 mFt-ra lesz szükség, amit a testületnek kell majd jóváhagynia.
A Hivatal előtti 56-os kopjafákat felújították. A Hivatal udvarában álló életfa kivágásra került. 
Szerették volna felújítani, de már nem lehetett. Balesetveszélyessé vált, az anyaga teljesen 
elkorhadt. Ha a testület szeretne kopjafát, akkor újra el kell készíttetni. Lakossági kérés érkezett 
a Rákóczi és Kaposvári út kereszteződésétől a Deli panzióig tartó járdarész felújítására, az 
önkormányzati Kft. dolgozói lebetonozták a kért járdarészt.
Tájékoztatta a testületet arról, hogy szeptemberben két rendezvényt tartanak. Az egyik a Sásdi 
Ősz -  Városnapok, a másik pedig a sásdi roma nap. Sásd Város Roma Nemzetiségi 
Önkormányzatának elnöke, Orsós József tájékoztatása szerint biztosan szeptemberben fog sor 
kerülni a roma napra. A rendezvények tervezett időpontjai szeptember 23. és a szeptember 30. 
Szeretné a roma napot ténylegesen is közösen szervezni a Roma Nemzetiségi Önkormányzattal, 
ahogy arra korábban is volt példa. Véleménye szerint a rendezvényt a sásdi sportpályán kellene 
megrendezni. A rendezvényekre 1.600 eFt-ot különítettek el a költségvetésben. Mivel a roma 
napot is együtt szervezik, úgy gondolja, hogy kb. plusz 1 mFt-ra lesz még szükség.
Javasolta a testületnek, hogy a sásdi roma nap szervezéséhez 380 eFt támogatást nyújtson.

Megkérdezte, van-e valakinek hozzászólása, kérdése.
Miután kérdés, hozzászólás nem hangzott el, kérte a testületet, hogy szavazzanak.

Sásd Város Önkormányzatának Képviselő-testülete 5 igen szavazattal, tartózkodás és 
ellenszavazat nélkül -  az alábbi határozatot hozta:

Sásd Város Képviselő-testületének 
104/2023. (VIII.03.) KTH. számú határozata 

Sásd Város Önkormányzatának Képviselő-testülete Sásd Város Roma 
Nemzetiségi Önkormányzata részére kérelmére a 2023. évi sásdi roma nap 
önkormányzattal közös megszervezéséhez 380 eFt támogatást nyújt.

Határidő: 2023. szeptember 30.
Felelős : Dr. Jusztinger János polgármester
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Dr. Jusztinger János polgármester elmondta, hogy a nyár folyamán tartottak rendkívüli ülést, 
aminek a sásdi roma nap volt a tárgya. Ezen az ülésen megkérdezték a Roma Nemzetiségi 
Önkormányzat elnökét, Orsós Józsefet arról, hogy kíván-e roma napot szervezni? Az 
önkormányzat elnöke tájékoztatta a testületet, hogy az ősz folyamán szeretne tartani roma 
napot. A testület akkor úgy döntött, hogy ezt a roma napot támogatja azzal, hogy a Közösségi 
Ház infrastruktúráját (dolgozók, eszközök) térítésmentesen biztosítja. Egyben ez azt is jelenti, 
ha még egy roma napra sor kerülne Sásdon, akkor ott térítés ellenében tudják biztosítani a Ház 
infrastruktúráját. A testület erről egyhangúlag döntött.
A Baranya Összefogásáért Egyesület előzetesen kérte az önkormányzattól a Ház térítésmentes 
biztosítását, így ők is szerveznének roma napot Sásdon, ahogy azt a tavalyi évben tette a Sásdi 
Nőkért Egyesület. A testületi döntésről és a testületi ülésről készült jegyzőkönyvről tájékoztatta 
Horváth Krisztián elnököt. Közölte vele, amennyiben a Baranya Összefogásáért Egyesület 
Sásdon szeretne roma napot szervezni, akkor térítés ellenében mindenkivel megegyező tarifával 
vehetik igénybe a Ház infrastruktúráját. Ennek az lett a következménye, hogy elvitték Sásdról 
ezt a rendezvényt, az éppen soron következő vargai falunapra becsatlakoztak. Tudomása szerint 
a falunapra az egyik fellépőt a Baranya Összefogásáért Egyesület hívta meg és finanszírozta a 
fellépését. A vargai polgármester asszonytól meghívást kapott a rendezvényre, amire sajnos 
nem tudott elmenni. Úgy hallotta, hogy nagy sikerrel lezajlott a rendezvény. A rendezvényhez 
a sásdi önkormányzat térítésmentesen biztosította a hangosításhoz szükséges eszközöket, így 
az említett egyesület szervezésében megvalósuló programhoz is biztosították az eszközöket. A 
sásdi sátor és színpad is rendelkezésre állt térítés ellenében. A rendezvény másnapján került a 
Facebookra egy köszönőposzt az említett egyesület vezetésétől. A szervező egyesület részéről 
megköszönték a vargai polgármesternek, hogy az ő településén, az ő rendezvényén 
megvalósulhatott a program. A későbbiekben hozzászólt a poszthoz, mert az egyik hozzászóló 
azt sérelmezte, hogy a sásdi polgármester nem engedélyezte ezt a rendezvényt Sásdon, és ezzel 
elvette a lehetőségét a sásdiak elől, hogy Sásdon valósulhasson meg a rendezvény. Ez a 
hozzászólás nem az egyesülettől érkezett. A posztra reagálva annyit írt, hogy mivel nem ismerik 
egymást személyesen, arra kérte, hogy a munkáját ne minősítse. Ezután már az egyesület 
vezetése is bekapcsolódott a kommentáradatba, egy olyan állítás került ki az egyesület elnöke 
részéről, hogy az a jegyzőkönyv, amit részére továbbítottak, az nem fedi a valóságot. Úgyis 
lehetett ezt érteni és egyes hozzászólók azt is sugalmazták, hogy a jegyzőkönyv utólagosan 
készült. Az egyesület elnöke úgy fogalmazott, hogy a jegyzőkönyvben rendesen el van ferdítve 
a valóság. A polgármester leszögezte, hogy a jegyzőkönyv azt tartalmazta, ami a képviselő- 
testületi ülésen elhangzott. Ha ott mondott valaki olyant, ami egyébként nem teljesen pontos -  
állítólag személy szerint azt mondta, hogy a tavalyi rendezvény sátor bérleti díja 40 eFt volt, 
ami valójában 70 eFt volt -  véleménye szerint a lényegen nem változtat. Tehát, ha valaki 
mondott pontatlanságot, vagy olyant, ami nem teljesen fedi a valóságot, például a Roma 
Nemzetiségi Önkormányzat elnöke hogyan ismertette az egyesület elnökével történt 
beszélgetést, az nem azt jelenti, hogy a jegyzőkönyv hamis vagy meghamisított. Akkor lenne 
meghamisított, ha nem az kerülne a jegyzőkönyvbe, ami az ülésen elhangzott. Hozzátette, hogy 
a Sásdi Nőkért Egyesülettel van együttműködési megállapodása Sásd Város 
Önkormányzatának, viszont a Baranya Összefogásáért Egyesülettel nincs. Megkérdezte a 
testületet, hogy kívánja-e felhívni a Sásdi Közös Önkormányzati Hivatal a figyelmét arra, hogy 
az a néhány hozzászólás, amelyben azt állítják, hogy rendszerszinten meghamisítják a 
jegyzőkönyveket, elferdítik benne a valóságot, az kimerítheti a nagy nyilvánosság előtt 
elkövetett rágalmazás fogalmát. Nyilván ez magánindítványos bűncselekmény, ami annyit 
jelent, hogy közüldözés alá nem esik. Tehát a feljelentés egyben a magánindítvány. Úgy 
gondolja, hogy figyelmeztetés lehet a büntetés vége. Megkérdezte a testületet, mit tegyenek, 
mivel egyedül nem kíván ebben dönteni. Úgy érzi, hogy a hivatalnak a jóhírét sérti ez a
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kijelentés. Mivel a sásdi jegyző hitelesíti a jegyzőkönyvet, anagy nyilvánosság előtt olyat írnak, 
hogy az abban foglaltak elferdítésre kerülnek, akkor ebben az esetben a hivatalnak kell 
megtennie a feljelentést. Erre 1 hónap áll rendelkezésre, tehát augusztus 26. a határidő. 
Elmondta azt is, hogy a sásdi önkormányzatot ilyen módon megbélyegző egyesület idén nyáron 
igénybe vette gyermektábor céljára az önkormányzat fonyódligeti gyermeküdülőjét, 
természetesen térítés ellenében. Mindenki tudja, hogy a sásdi önkormányzat milyen áldozatok 
árán tudja működtetni, fenntartani az üdülőt, köszönetét nem is várnak, de a végtelen 
igazságtalanságot, a kifordított valóságot nem tudja elviselni. Nagyon bántja az, hogy az 
emberek elhiszik, hogy amit a posztba leírnak, az úgy történt.

Pál Csaba képviselő megkérdezte megér annyit, hogy bármit is tegyen a testület?

Dr. Jusztin ser János polgármester elmondta, hogy várhatóan a büntetés figyelmeztetés lehet. 
Elmondta, hogy a Sásdi Nőkért Egyesület részére a tavalyi évben rendelkezésre bocsátották a 
Közösségi Házat teljes infrastruktúrájával együtt ingyen. A rendezvény minden probléma 
nélkül lezajlott, utána az egyesület részéről a Facebookon megköszönték a vállalkozónak, a 
fellépőnek, a Közösségi Ház dolgozóinak, mindenkinek a segítségét, csak a sásdi 
önkormányzatnak nem. Személy szerint megköszönte a Sásd Városgazdálkodási Nonprofit Kft. 
dolgozóinak a segítségét. Szerinte többen azt gondolják, hogy az önkormányzat sajnálta a sásdi 
cigányságtól, hogy két rendezvényük legyen. Elmondta, hogy senki nem sajnálja, sőt a sásdi 
önkormányzat fog támogatást nyújtani a Roma Nemzetiségi Önkormányzatnak olyan fellépőre, 
aki tömegeket vonz, ahogy ezt már többször megtette. A sásdi testület arról nem tehet, hogy a 
cigányságon belül nagyon súlyos ellentétek vannak. Ez az ellentét, amelyről nem a városi 
önkormányzat tehet, egészen a választásokig vezethető vissza. A kommentben olyan is 
elhangzott, hogy Sásdon a civil szervezeteket ellehetetlenítik. Elmondta, hogy ebben a 
ciklusban évi 1,5 mFt-os civil alapot hozott létre a testület, a járványhelyzetben, amint lehetett, 
Sásdon elsőként tartottak rendezvényt. Bántja ez az igazságtalanság.

Pintér Gábor alpolgármester úgy látja, hogy pontot kell tenni a végére. A történések alapján 
átléptek egy határt, ami már sértő, hiszen a működésüket is kritika érte, megkérdőjelezve a 
törvényességüket. Támogatja a feljelentés megtételét.

Urvald Péter képviselő véleménye szerint a probléma a civil szervezetek, valamint a civilek 
és a nemzetiségi önkormányzatok közötti konfliktusokból adódik. Ha megalapozott, akkor 
természetesen legyen feljelentés. De lehet a nyugalom ér annyit, hogy ne foglalkozzon vele.

Dr. Jnsztinger János polgármester ismertette az egyesület elnökének nyilvános kijelentését: 
„Polgármester úr, ez a jegyzőkönyv nem fedi a valóságot, mégpedig azért, mert el van ferdítve 
elég rendesen. Amikor bent voltunk Önnél és pár testületi tag jelen volt, mi tisztán elmondtuk, 
hogy együttműködünk a kisebbséggel, a válaszuk az volt, hogyha a kisebbségi elnök nem megy 
bele, akkor mi tarthatjuk meg Sásdon is ingyen a roma napi rendezvényt. Ennek ellenére ez 
kimaradt a jegyzőkönyvből, csak az van benne, hogy bent voltunk, miután kapott egy telefont, 
hogy nem tudunk együttműködni.” A polgármester hangsúlyozta a testület felé, hogy nem ez 
van a jegyzőkönyvben, amely azt tartalmazza, hogy a Roma Nemzetiségi Önkormányzat elnöke 
nem együttműködő és az ő fogadókészségének a hiánya miatt nem tudják megvalósítani a közös 
rendezvényt. Folytatta a posztot: „A tavalyi rendezvényünkért sem 40 eFt-ot fizettünk a sátor 
bérléséért, hanem 70 eFt-ot. A másik dolog, amit nem értek, hogy alpolgármester úr, Pintér 
Gábor és Ön is nagyon fennakadtak a múltkori kiírásom miatt, nem értem, hogy egy 
jegyzőkönyvbe, hogy írhattak bele ilyent, hogy nem érti, hogy azok után miért fordulok ilyen 
kéréssel az önkormányzathoz.”
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[Korábbi posztban az egyesület elnöke az általuk tervezett képzés meghiúsulásával 
kapcsolatban kiírta, hogy „Hapci-hapci, köcsög allergiám van, nem jöhetett létre ez a képzés, 
ahogy sok minden Sásdon nem.”] „A posztban senki nem volt megnevezve, az allergiám 
ugyanúgy meg van. A kisebbséggel való telefonbeszélgetésem úgy zajlott, hogy a kisebbségi 
elnök elmondta, ahogy mi Önnek elmondtuk. Viszont, ha ezt bele tudták írni, amit az elnök úr 
mondott, akkor a másik fél elmondását is bele kellene írni, vagy kihagyni mindkettőt, mert 
akkor ezek szerint a polgármester úr mégiscsak az egyik felé hajlik.” A polgármester elmondta, 
hogy a jegyzőkönyvben is elhangzik, hogy az egyesület együttműködő, a Roma Nemzetiségi 
Önkormányzat elnöke viszont nem. Az egyesület elnöke a továbbiakban ezt írta: „Mivel ez a 
jegyzőkönyv nem fedi a valóságot, el van ferdítve az egész, ezért szeretném, ha egy új 
jegyzőkönyv lenne erről az esetről, mi csak ennyit kérünk.”

Koszorús Tímea aljegyző elmondta, ebből látszik, hogy nem is tudják, miről készült az a 
jegyzőkönyv. Nem tudatosodott benne, hogy ez a testületi ülésről készült és nem az ő esetéről 
vagy a tárgyalásukról.

Dr. Jusztinger János polgármester elmondta ez mindenre jó, csak arra nem, hogy Sásd és a 
sásdi hivatal jóhírét vigye. Ő maga nem ismeri a Baranyáért Összefogás Egyesület eredményeit. 
A Sásdi Nőkért Egyesülettel a sásdi önkormányzatnak együttműködési megállapodása van, 
annak az egyesületnek az elnöke beszámolt a testületnek az egyesület munkájáról.

Pintér Gábor alpolgármester véleménye szerint tegyék meg a feljelentést.

Hajós Angéla a Sásdi Család- és Gyermekjóléti Központ vezetője megkérdezte szóba 
jöhetne-e egy békéltető fórum, ahová fordulni lehetne ezzel, például nyilvános bocsánatkérést, 
kijavítást kérve? Sokkal többet érne, mint egy papíron fekvő feljelentés.

Dr. Jusztinger János polgármester elmondta, jó  gondolatnak tartja az intézményvezető 
felvetését. Úgy hiszi, hogy az egyesület vezetése nagyon komolyan úgy éli meg, hogy igazuk 
van. Ebben a ciklusban az önkormányzat nemhogy kevésbé, hanem lehetőségeihez mérten 
sokkal inkább támogatja a civil szervezeteket. Elmondta, hogy Sásd Város Önkormányzata és 
a Sásdi Nőkért Egyesülettel megkötött együttműködési megállapodást alapesetben a Roma 
Nemzetiségi Önkormányzattal kellett volna megkötni ahhoz, hogy az egyesület pályázni 
tudjon. Az önkormányzat nem gátolja, hanem segíti őket azzal, hogy elfogadják az ő személyes 
viszonyulásukat a Roma Nemzetiségi Önkormányzathoz, és a sásdi önkormányzat megköti az 
együttműködési megállapodást minden évben. A pályázati lehetőségek alapja ez az írásos 
dokumentum. így pl. a Sásdi Nőkért Egyesület gépjármű vásárlására nyert kb. 5-6 mFt-ot és az 
összes rendezvényére is. Felháborítónak tartja, hogy azt vallják az önkormányzatról, hogy 
ellehetetleníti Sásdon a cigányságot, mert ez nem így van.

Koszorús Tímea aljegyző véleménye szerint a testület kéije fel mindkét egyesületet, az egyiket 
az együttműködési megállapodás frissítésére, a másikat pedig a megkötésére. Ekkor tisztáznák, 
hogy a felek mit várnak el támogatásként, és azt is, hogy mit jelent a jegyzőkönyv, és annak 
hiteles tartalma.

Takácsné Somogy vári Mária képviselő véleménye szerint nyilvános bocsánatkérés a 
minimum feltétele az együttműködési megállapodásnak.

Hajós Angéla a Sásdi Család- és Gyermekjóléti Központ vezetője véleménye szerint kéijék, 
nyilvánosan jelenjen meg, hogy téves volt, amit közzétettek.
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Pintér Gábor alpolgármester javasolta, hogy tartsanak rendkívüli testületi ülést, ahová 
meghívnák az érdekelteket és tájékoztatnák arról, hogy az önkormányzat feljelentést tehetne a 
posztban leírtak miatt.

Urvald Péter képviselő egyetértett aljegyző asszony javaslatával.

Dr. Jusztinger János polgármester sajnálatosnak tartja a hozzászólásokat olvasva, hogy 
többen azt mondták, hogy Sásdnak olyan híre van, hogy itt leszűkítettek a lehetőségei a roma 
nemzetiségűeknek. Ezzel szemben korábban nem volt, de most van és a romák nagy részében 
érintettek minden évben az évvégi csomagosztásban, az önerőből nyújtott segélynyújtásban, a 
közös roma nap szervezésben, a civil alapban, stb. Hangsúlyozta, hogy nem szűkültek a 
lehetőségek, hanem inkább bővültek.

Urvald Péter képviselő véleménye szerint az önkormányzat bármit tesz, az egyik szervezet 
mindig sérülni fog.

Pintér Gábor alpolgármester hozzátette, ahogy Német Nemzetiségi Önkormányzat is egy van 
Sásdon, a testület támogatta az általuk nyár folyamán megtartott GroBmutters Küche 
rendezvényt, de nem nyújt támogatást külön a német civil szervezetnek. Véleménye szerint az 
önkormányzatnak egyetlen legitim szervezetnek kell odaadni a támogatást, aki a sásdi 
cigányságot képviseli.

Dr. Jusztinger János polgármester elmondta, hogy az sásdi önkormányzatnak a Roma 
Nemzetiségi Önkormányzattal van ilyen kapcsolata. Amennyiben az önkormányzat elnöke azt 
mondja, hogy roma napot szeretne szervezni, akkor a sásdi önkormányzatnak azt el kell 
fogadni. Egy civil szervezettel való együttműködés ehhez képest más nagyságrend. Amikor a 
Sásdi Nőkért Egyesület elnöke jelen volt a testületi ülésen és beszámolt az elmúlt egyéves 
működésükről, a testület egyhangúlag elfogadta az egyesület beszámolóját. Az elnökasszony 
felé a testület nem tett fel kérdéseket, nem kérdezett arról a gépjárműről sem, ami a Bethlen 
Gábor Alapkezelő Zrt. oldalán elérhető nyertes listán szerepelt, de a beszámolóban nem. 
Feltette a kérdést, a történtek után mint polgármester hogyan vegyen részt egy általuk szervezett 
rendezvényen, ahol többen azt gondolják, hogy ő olyan polgármester, aki elveszi a lehetőséget 
a cigányság elől.

Takácsné Somogyvári Mária képviselő véleménye szerint ne tegyenek feljelentést.

Dr. Jusztinger János polgármester szerint nem a testület keresi a konfrontációt, az jön 
magától annak ellenére, hogy azonos támogatásban részesítenek minden civil nemzetiségi 
szervezetet. A tavalyi évben kivételesen plusz támogatást is kaptak, de az még a Covid utáni 
nyitás része volt. Mások sem kapják meg ilyen jellegű rendezvényre a Közösségi Házat 
ingyenesen.

Urvald Péter képviselő hangsúlyozta, hogy itt is csak civil szervezetről van szó.

Dr. Jusztinger János polgármester elmondta, hogy így bárkinek ingyen odaadható lenne a 
Közösségi Ház. Úgy gondolja, hogy a sásdi romákért elsősorban a Roma Nemzetiségi 
Önkormányzat kell, hogy tudjon tenni, neki vannak meg a lehetőségei. Olyan támogatásokhoz, 
információkhoz tud hozzájutni, amihez a sásdi önkormányzat nem jut. Másodlagosan segít a 
sásdi önkormányzat a romáknak is, a németeknek is, de ez a támogatás minden nemzetiségnél 
egyenlő. A német önkormányzat vezetésével esetlegesen szembeforduló csoportosulásra is ugyanez 
vonatkozna.
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Urvald Péter képviselő szerint ezért kell külön választani, az egyik egy civil szervezet, a másik pedig 
egy önkormányzat.

Dr. Jusztinger János polgármester véleménye szerint hívják be mindkét egyesületet, és beszéljék meg 
a történteket, rendezzék a viszonyokat.

Koszorús Tímea aljegyző megkérdezte testületi ülés formájában, vagy csak beszélgetés keretében 
történjen az egyeztetés?

Dr. Jusztinger János polgármester véleménye szerint ne testületi ülés keretében, de a testület tagjai 
mindenképp vegyenek részt a megbeszélésen.

Urvald Péter képviselő véleménye szerint se testületi ülésen beszéljék meg, sőt még a megbeszélés 
helyszíne is lehetne máshol.

Takácsné Somogy vári Mária képviselő véleménye szerint készüljön a megbeszélésről jegyzőkönyv.

Koszorús Tímea aljegyző elmondta, hogy egy egyeztető megbeszélésről készült feljegyzést mindketten 
aláhják, ezért is célszerűbb.

Dr. Jusztinger János polgármester elmondta, hogy ettől függetlenül jelezte Sztojka Attila roma 
kapcsolatokért felelős kormánybiztos felé a sásdi problémát, kérte a segítségét. Egyúttal meghívta 
Sásdra, ígérete szerint szeptemberben ellátogat a városba.

Pál Csaba képviselő megkérdezte, mikor nyit az uszoda? Tudomása szerint Szentlőrincen 1 hónap 
múlva nyit az uszoda.

Dr. Jusztinger János polgármester elmondta, hogy sajnos nem kapott erről információt az uszodát 
üzemeltető Nemzeti Sportügynökségtől. Az uszoda megnyitásának még mindig vannak akadályai.

Pintér Gábor alpolgármester tájékoztatta a testületet, hogy a Nemzetiségek és Civil Közösségek Háza 
nyári rezidenciája hűtés-fűtés rendszerének kialakítására nyújtottak be pályázatot, 1.190 eFt-os 
támogatást nyertek. Elkezdődött a kivitelezés, amely a holnapi nap folyamán befejeződik.

Dr. Jusztinger János polgármester gratulált a sikeres pályázathoz. Tájékoztatta a testületet, hogy 
július hónapban megérkezett az utolsó, eddig még nem előfinanszírozott TOP Pluszos pályázat 
támogatása a „Kiállító tér létesítése Sásdon” című projektre. A megyét illető rész levonása után kb. 230 
mFt érkezett a kincstári számlára. Ez azt jelenti, hogy az önkormányzat valamennyi TOP Pluszos 
pályázatát a Kormány 100 %-ban támogatási előlegként biztosítja Sásd számára. Ezek a támogatások 
nemcsak elnyerésre kerültek, hanem rendelkezésre is állnak. Mivel uniós támogatásokról van szó, emiatt 
az előzetes bírálatok, vizsgálatok nem kerülhetők ki. Bízik benne, hogy az idei évben már lesznek 
kivitelezők. Véleménye szerint először az egészségház projekt fog indulni, jövő nyárra tervezik a 
Közösségi Ház felújítását.

Mivel több napirendi pont nem volt, Dr. Jusztinger János polgármester mindenkinek megköszönte a 
megjelenést és a képviselő-testületi ülést bezárta.

XkXc*---
Koszorús Tímea 
aljegyző
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